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Obecní úřad

V tomto čísle se dočtete ...

... jak tráví advent děti v MŠ.

... o čertech a andělech v ZŠ.

... o předvánočním vystoupení žáků ZŠ na besedě pro seniory.

Milí spoluobčané,
jak ten čas běží a běží… Opět se přiblížil konec roku  

a s ním Vánoce. Dospělí v této době zpravidla podléhají proza-
ickým záležitostem: úklid, shánění dárků nebo pečení cukroví. 
Děti naopak tento shon tak nevnímají. Těší se na ukončení školy 
a začátek prázdnin, na dárky pod stromečkem a případnou sně-
hovou nadílku, kterou dospělí mnohdy s takovou radostí nevítají.

Kalendářní rok se pomalu ale jistě chýlí ke konci. Užijme 
si svátečních dnů ve zdraví a v pohodě. Nezapomínejme při 
oslavách konce roku ani na naše domácí zvířata, která těžce 
nesou zábavnou pyrotechniku. Ta sice ke konci roku patří, ale 
ne pro každého představuje odpovídající zdroj zábavy, nepřináší 
každému jen potěšení.

A jak se blíží poslední den v roce, mnoho lidí, určitě i Vy, 
si přeje, aby ten nový rok byl o něco lepší než ten, který končí. 
Všichni vkládáme naděje do roku následujícího.

Na konci roku 2012 se chci obrátit ke všem našim občanům, 
kteří v minulém roce udělali cokoli dobrého pro veřejný prospěch. 
Poděkování patří všem, jejichž svět nekončí na prahu vlastního 
domu. Všem, kteří jsou ochotni pracovat i pro druhé.

Dovolte mi, vážení spoluobčané, abych Vám popřála krás-
né, veselé a požehnané svátky, lásku od milovaných, přátelství 
od přátel, větu od těch, kterých si vážíte, k tomu kapičku štěstí  
a moře lásky.

Do nového roku 2013 Vám přeji jménem svým, ale i jménem 
celého zastupitelstva v osobním životě hodně zdraví, štěstí, 
tolerance a vzájemné úcty. Zároveň bych byla ráda, aby naše 
obec byla místem, kde se budeme cítit spokojeni a budeme na 
svůj domov náležitě pyšní.

Pavlína Procházková
starostka obce
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Jménem obecního úřadu děkuji všem, kteří svou ak-
tivitou pomohli při organizaci kulturních, společenských 
či spolkových akcí. Děkuji také všem, kteří tyto akce svou 
účastí podpořili.

Velmi děkuji všem, kteří se po celý letošní rok starali  
o své předzahrádky, chodníky či vjezdy jejich údržbou nebo 
vysázením zeleně, byť se jedná z části i o obecní pozemky.

I nastávající zimní sezónu uděláme maximum pro to, 
aby byly komunikace včas shrnuty. Technický stav naše-
ho vozového parku a dva zaměstnanci neumožňují umést 
každý chodníček ihned a dokonale. Proto předem děkuji 
za vaši vstřícnost, případně za pomoc při odklízení sněhu 
z chodníků před vašimi domy.

Pokud tyto prostory sami neudržujete, parkujte pro-
sím vaše vozidla tak, aby bylo možné vozovku či chodník 
shrnout.

Poděkování starostky

Vítání občánků

Beseda s důchodci

V sobotu 10. listopadu 2012 se na obecním úřadě v Poče-
nicích uskutečnilo slavnostní vítání dětí do života. Přivítáni byli 
Jakub Řezáč z Počenic a Tereza Pospěchová z Tetětic spolu 
se svými maminkami, šťastnými tatínky, dědečky, babičkami a 
ostatním příbuzenstvem. Krásný a milý program připravily děti 
z místní Základní školy pod vedením paní ředitelky Mgr. Jitky 
Řehákové. Uvítacího projevu se ujala předsedkyně sboru pro 
občanské záležitosti paní Jana Měrková společně se starostkou 
obce Pavlínou Procházkovou, která malé občánky přivítala do 
obce a popřála jim láskyplné a radostné dětství a šťastnou bu-
doucnost v náručí rodičů. Při přivítacím ceremoniálu byl dětem 
předán malý dárek a  rodiče se zapsali do pamětní knihy. Na 
závěr se celá rodina vyfotografovala u kolébky, aby měli na tento 
den milou vzpomínku. 

Dne 4. prosince 2012 se opět po roce v Počenicích ve 
víceúčelovém zařízení uskutečnila Beseda s důchodci. Besedy 
se zúčastnili senioři jak z Počenic, tak i z Tetětic.

 Před zahájením programu proběhlo malé poděkování paní 
Jaroslavě Králíkové z Počenic, která v Počenicích již 25 let vede 
knihovnu a koncem letošního roku ukončuje spolupráci. Předání 
kytky a dárku náleželo paní Mgr. Ivaně Drobníkové, vedoucí 
úseku regionálního knihovnictví, knihovny Kroměřížska.

 Ještě než si mohli naši senioři popovídat, přišli za nimi děti 
ze  základní školy v Počenicích a děti z mateřské školy v Tetě-
ticích, které si pro seniory a také přítomné rodiče přichystaly 
krásné vystoupení a tím všem připravily neopakovatelný zážitek, 
za který dětem i paním učitelkám patří velký dík. Dalším zpes-
třením byla přednáška Mgr. Simony Kyšnerové, tiskové mluvčí 
policie ČR, na téma kriminalita páchaná na starších občanech 
a zdravice pana Ing. Josefa Uchytila, předsedy Agrodružstva 
Morkovice.

Na závěr besedy zahrálo a zazpívalo Duo Majka a Pepa 
ze Slavkova pod Hostýnem. Pro všechny bylo připraveno malé 
pohoštění.

Velmi nás potěšila hojná účast a doufáme, že si tato akce 
v obci našla své místo a smysl.

 Pavlína Procházková
starostka obce
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Zápis č. 5 / 2012 ze zasedání obecního zastupitelstva obce 
Počenice-Tetětice ze dne 11. 12. 2012

Místo:  zasedací místnost OÚ Počenice
Čas:  18.05 - 19.45 hod.
Přítomni:  Procházková, Cigánková, Voždová, Frkalová, Novák, 
Mgr.  Pěnčík, ing.Barnet,    
  JUDr.Frkal, ing.Churý
Program:  1. Zahájení
  2. Kontrola plnění usnesení
  3. Rozpočtová opatření
  4. Schválení smluv
  5. Schválení OZV o místním poplatku
  6. Udělení výjimky z počtu žáků ZŠ a ŠD
  7. Různé
  8. Usnesení
  9. Závěr

Ad. 1 Zahájení
Zastupitelstvo  bylo  řádně  svolané,  je  přítomna  nadpoloviční 
většina členů, a proto je zastupitelstvo usnášeníschopné.
Hlasování o programu: schváleno jednomyslně
Ověřovatelé zápisu: Frkalová,  ing.Churý - schváleno jedno-
myslně

Ad. 2 Kontrola plnění usnesení
Starostka seznámila s plněním usnesení

Ad. 3 Rozpočtová opatření
S  rozpočtovým opatřením  č.  6  nás  seznámila  paní  Krčová  
- je přílohou zápisu.
S  rozpočtovým opatřením  č.  7  nás  seznámila  paní  Krčová  
- je přílohou zápisu
Návrh usnesení: OZ  bere  na  vědomí  rozpočtové  opatření  
č. 6/2012  a zároveň schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2012.
Hlasování: schváleno jednomyslně
Je  třeba  schválit  zplnomocnění  starostky  k  úpravě  rozpočtu  
k 31.12.2012
Návrh usnesení: OZ zplnomocňuje v souladu s § 102 odst.
2písm.a) zákona č.128/2000 Sb., o obcích (obecním zřízení), ve 
znění pozdějších předpisů, starostku obce k provedení rozpoč-
tového opatření k 31. 12. 2012 dle § 16 zákona 250/2000 Sb., 
jimiž dochází ke změnám závazných ukazatelů rozpočtu obce.
Hlasování: schváleno jednomyslně

Ad. 4 Schválení smluv
Obec  požádala  o  bezúplatný  převod  parcel  č.266/2,  268/1, 
341/6, 349/1 a 354/4 v katastrálním území Počenice. Jedná se  
o pozemky u hřbitova a kolem bytovky. Úřad pro zastupování 
státu ve věcech majetkových tyto pozemky uvolnil obci k pře-
vodu, je potřeba smlouvy schválit.
Návrh usnesení: OZ schvaluje smlouvy o bezúplatném převodu 
nemovitosti poz.parc.č.266/2, parc.č.268/1, parc.č.341/6, par-
c.č.349/1 a parc.č.354/4 - smlouva č. UZSVM/BKM/6366/2012-
-BKMM v předloženém znění
Hlasování: schváleno jednomyslně

Další záležitostí je podání žádosti na bezúplatný převod pozemků 
parc.č.269/1 a 267/7 u hřbitova v k.ú. Počenice na Úřad pro 
zastupování státu ve věcech majetkových.
Návrh usnesení: OZ schvaluje podání žádosti na bezúplatný 
převod pozemků parc.č. 269/1 a parc.č.267/7 na Úřad pro za-
stupování státu ve věcech majetkových
Hlasování: - schváleno jednomyslně

Ad. 5 Schválení OZV o místním poplatku
Byla projednána OZV o místním poplatku. OZ vydává na 
základě § 14 odst.2 zákona č.565/1990 Sb.o místních poplatcích, 
ve znění pozdějších předpisů a v souladu s § 10 písm. d) a § 
84 odst. 2 písm. h) zákona č. 128/1990 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů, tuto obecně závaznou vyhlášku.
Návrh usnesení: OZ schvaluje OZV č.1/2012 o místním poplat-
ku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních odpadů.
Hlasování: schváleno, proti ing.Barnet, Mgr. Pěnčík

Ad. 6 Udělení výjimky z počtu žáků v ZŠ a ŠD
Ředitelka ZŠ a MŠ Počenice-Tetětice Mgr.Jitka Řeháková po-
dala v souladu s ustanovením § 23 odst. 4 zákona č. 561/2004 
Sb.,  o  předškolním,  základním,  středním,  vyšším  odborném 
a  jiném vzdělávání  (školský zákon) a § 4 odst. 4 vyhlášky č. 
48/2005 Sb., o základním vzdělávání a některých náležitostech 
plnění školní docházky, ve znění pozdějších předpisů žádost pro 
školní rok 2012/2013 o udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků 
v Základní  škole  a Mateřské  škole Počenice-Tetětice,  okres 
Kroměříž. Předpokládaný počet žáků v základní škole pro školní 
rok 2012/2013 je 36.
Návrh na usnesení: OZ schvaluje výjimku z počtu žáků v zá-
kladní škole  pro školní rok 2012/2013
Hlasování: schváleno jednomyslně
Ředitelka ZŠ a MŠ Počenice-Tetětice Mgr.Jitka Řeháková po-
dala v souladu s ustanovením § 23 odst. 4 zákona č. 561/2004 
Sb.,  o  předškolním,  základním,  středním,  vyšším  odborném  
a jiném vzdělávání (školský zákon ) a některých  náležitostech 
plnění školní docházky, ve znění pozdějších předpisů žádost 
o udělení  výjimky z nejvyššího počtu žáků ve školní družině 
Základní školy a Mateřské školy Počenice-Tetětice, okr. Kro-
měříž. Předpokládaný počet žáků ve školní družině pro školní 
rok 2012/2013 je 28.
Návrh usnesení: OZ schvaluje výjimku z počtu žáků ve ŠD pro 
školní rok 2012/2013.
Hlasování: schváleno jednomyslně

Ad. 7 Různé
a) Rozpočet na rok 2013 bude schválen až počátkem roku 2013, 
proto je třeba schválit rozpočtové provizorium.
Návrh usnesení: OZ schvaluje rozpočtové provizorium na rok 
2013. Do schválení rozpočtu obce na rok 2013 obec postupuje 
podle rozpočtu minulého roku. V době rozpočtového provizoria 
schvaluje vyplatit příspěvek ve výši 100 000,- Kč příspěvkové 
organizaci ZŠ a MŠ Počenice-Tetětice do 31.l.2013.
Hlasování: schváleno jednomyslně

b) Neinvestiční náklady na žáka ZŠ Počenice ve výši 5 000,- Kč, 
pro školní rok 2012/2013  do 31.12.2012  poměrnou část ve výši  
2 000,- Kč na žáka.
Návrh usnesení: OZ schvaluje  poměrnou část nákladů 2 000,- 
Kč na žáka do 31.12.2012.
Hlasování: schváleno jednomyslně

c) MAS Hříběcí hory, jehož jsme členy, žádá o souhlas se za-
hrnutím obce do územní působnosti MAS a přípravou  ISÚ na 
území obce.
Návrh usnesení: OZ schvaluje souhlas se zahrnutím obce do 
územní působnosti MAS a přípravou ISÚ na území obce.
Hlasování: schváleno jednomyslně
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d) Pan Ing. Musil Aleš, Tetětice dodal smlouvu o dílo, týkající 
se zimní údržby silnic. Cena za l hod. práce kolovým traktorem 
je 600,- Kč, čelním nakladačem 900,- Kč a teleskopickým ma-
nipulátorem  1 020,- Kč.
Návrh usnesení: OZ schvaluje smlouvu o dílo č.2/2012 uza-
vřenou mezi  Ing. Alešem Musilem a Obcí Počenice-Tetětice, 
týkající se zimní údržby silnic, a to na požádání.
Hlasování: schváleno jednomyslně

e) Starostka  seznámila  zastupitelstvo  s  novým stanoviskem 
paní Ivety Volkové a Petry Chmelařové k odkupu pozemků na 
cyklostezku. Paní Volková i Chmelařová odstupují od předběžné 
dohody o prodeji níže jmenovaných pozemků a žádají o směnu 
1 : 3 . Jedná se o parcely v k.ú.Počenice p.č. 846/125, 846/124, 
967/39 a 967/38 a v k.ú. Tetětice p.č 740/10.
Návrh usnesení: OZ schvaluje směnu pozemků paní Ivetě Vol-
kové v poměru 1:3 na tyto parcely v k.ú.Počenice - p.č. 846/125 
- 470 m2 - 1/6, p.č.  846/124 - 203 m2 - ½, p.č. 967/39 - 142 m2 - ½, 
967/38 - 229 m2 - 1/6 a v k.ú. Tetětice p.č. 740/10 - 71 m2 - 1/6.
Dále schvaluje paní Petře Chmelařové směnu pozemků v po-
měru 1:3 na tyto parcely v k.ú.Počenice - p.č. 846/125 - 470 
m2 - 1/6, p.č. 846/124 - 203 m2 - ½, p.č. 967/39 - 142 m2 - ½, p.č. 
967/38 - 229 m2 - 1/6 a v k.ú. Tetětice p.č. 740/10 - 71 m2 - 4/6.
Hlasování: schváleno, proti ing.Barnet

f) Starostka navrhuje OZ schválit odpis pohledávek za poplatníky 
za komunální odpad ve výši 1 500,- Kč, kteří v době dluhu se 
v obci nezdržovali a vymožení těchto pohledávek by bylo velmi 
nákladné.

Návrh usnesení: OZ schvaluje odpis pohledávek za poplatníky 
za komunální odpad ve výši 1 500,- Kč. 
Hlasování: schváleno jednomyslně
g) Starostka navrhuje OZ  schválit  odpis  pohledávky úhrady 
pohřebného za Pěnčíkovou Františku ve výši 8 873,- Kč z roku 
2008. Vymožení  této pohledávky po pozůstalých  je velmi ná-
kladné a pravděpodobně nedostupné.
Návrh usnesení: OZ schvaluje odpis pohledávky úhrady po-
hřebného za Pěnčíkovou Františku ve výši 8 873,- Kč.
Hlasování: schváleno jednomyslně

h) Obec ve  spolupráci  s Římskokatolickou  farností Počenice 
uspořádá adventní koncert se sborem Cantus Morkovice, který se 
uskuteční v místním kostele dne 27. 12. 2012. Cena 1 500,- Kč. Ná-
vrh usnesení: OZ schvaluje pořádání koncertu a cenu 1 500,- Kč.
Hlasování: schváleno jednomyslně 

i)  paní  Janderová  poděkovala  zastupitelstvu  za  uskutečnění 
„Besedy s důchodci“, která se velmi líbila a jistě se setká s velkou 
účastí i v dalších letech. 

Ad. 8 Usnesení - přečetla paní Cigánková

Ad. 9
Závěr - starostka poděkovala všem přítomným za účast a za-
sedání v 19.45 hod. ukončila

Pavlína Procházková, starostka
Zapsala: Cigánková Jarmila

Ověřili: Frkalová Zdeňka, Ing. Churý Rudolf

Základní škola Počenice

Změna ordinační doby od 27. 12 do 31. 12. v ordinaci MUDr. Evy Chvátalové
Čtvrtek 27. 12. 7.30 - 9.30 
Pátek 28. 12. 7.30 - 9.30
Pondělí 31. 12. Zavřeno
K ošetření se dostavte prosím nejpozději 30 minut před ukončením ordinační doby pro nemocné. 

Spojené ročníky, ano - ne?
Dětí se rodí stále méně. Tento fakt slyšíme z mnoha stran, 

populace stárne. Úbytek dětí na školách je velký problém hlavně 
pro vesnická zařízení.

Snad každý trochu rozumně a ekonomicky uvažující člověk 
si spočítá, že 6 – 9 dětí v ročníku a jeden vyučující je luxus, který 
si dovolit nemůžeme.

Jediným  řešením pro  obce,  které  chtějí  školu  i  s malým 
počtem dětí zachovat, je spojení ročníků.

Toto řešení bývá často proti mysli některým méně informo-
vaným rodičům, proto nabízíme velmi stručné shrnutí pro i proti.

Pro: vzhledem k malému počtu dětí ve spojeném ročníku
•  lze  učivo  vysvětlit  a  současně  ihned  procvičit  adekvátně 
schopnostem žáků

•  žák má dostatečný časový prostor na vypracování, kontrolu 
a hodnocení

•  má možnost využít všechny dostupné názorné pomůcky, knihy, 
učebnice, encyklopedie

•  vyučující  si  ihned všimne chyby,    upozorní  na ni  dříve než 
byla zafixována, pokud si jí nevšimne vyučující, upozorní na 
ni ostatní žáci

•  úkoly  lze hodnotit bezprostředně po vypracování, pracovat 
s chybou, zapojit nadané děti do kontroly, zadat úkoly navíc

•  všechny moderní formy výuky vycházejí z principu malotřídek, 
upouští se od  frontální výuky, přechází se k  individuálnímu 
přístupu, pochopitelně tam, kde to dovolí počet žáků

•  není nutné, aby žák vypracoval vždycky všechno, má mož-
nost výběru, dokončení po opětovném vysvětlení, za pomoci 
spolužáka či vyučující

•  velký důraz se klade na „ jestliže učíš jiné, naučíš nejvíce sebe“
•  starší žáci jsou přirozenými, nenásilnými vychovateli mladších
•  mladší žáci se učí nápodobou, není třeba zásahu vyučující
•  vzájemná pomoc, tolerance k slabším je naprosto samozřejmá
•  nedochází k výsměchu, ponižování, pokud žák dodržuje sta-
novená pravidla

•  dochází  k  rozvoji  samostatnosti,  schopnosti  řešit  problém, 
nespoléhat se na pomoc dospělého, nebát se říct svůj názor

•  suma vědomostí není menší než v samostatném ročníku
•  nadané děti se mohou zapojit do výuky spolužáků
•  slabší děti mají možnost si upevnit učivo s mladšími
•  žák,  který  je  zvyklý  pracovat,  být  hrdý  na  svoje  výsledky  
a svoje úkoly plnit, se rušit nedá

•  a na závěr jednoduché počítání: Kolik času na každého žáka 
má učitel ve třídě s 15, 20, 30 dětmi, když vyučovací hodina 
trvá stále stejnou dobu – 45 minut?

Proti:
•  s  výukou  ve  spojených  ročnících mají  problém děti,  které 
nejsou zralé pro školní docházku



5Zpravodaj obce Počenice-Tetětice

Divadelní představení žáků ZŠ Počenice má již několik let 
velmi dobrou úroveň a stalo se každoroční tradicí.

I letos jsme na žádost obce připravili předvánoční vystoupení 
pro seniory na téma zima, Mikuláš a Vánoce.

Podle ohlasů se vystoupení líbilo, všichni účinkující si jako 
poděkování za své výkony odnesli čokoládové adventní kalen-
dáře a my hezký pocit z výkonu svých žáků.

Málokdo si ale uvědomuje, kolik práce se skrývá za vystou-
pením, které trvá zhruba 30 minut.

Texty je nutné vymýšlet již několik týdnů předem, přizpůsobit 
je tak, aby všichni měli nějakou roli, vymyslet kostýmy, popro-
sit rodiče o pomoc, dát do kupy choreografii. Shánění rekvizit  
a výroba kulis k tomu také patří.

Hudbu je třeba vyhledat, stáhnout, vypálit a „napasovat“ na 
jednotlivé scény tak, aby podtrhla vtip nebo situaci, to všechno 
zabere  čas,  na  který padne mnoho večerů,  víkendů,  zkrátka 
naše osobní volno. 

Nácvik  probíhá  v  době  vyučování,  protože  odpoledne 
odchází děti ze školy na různé kroužky, znamená to  tedy, že 
výuku máme již od října naplánovanou tak, aby hodiny věnované 
nácviku nechyběly při probírání učiva. 

14 dní před datem vystoupení škola žije jen divadlem. Kromě 
čtených  zkoušek  ve  škole  se denně pravidelně nacvičuje  ve 
VÚZ, protože pohyb a vyjadřování na jevišti je zcela jiné než ve 
třídě. Každý den se ale také učí, jsou zadávané domácí úkoly 
a probírá se učivo nové. Probíhá klasifikace, protože již v lednu 

•  rodinná  výchova  byla  příliš  úzkostlivá,  nevedla  dítě  k  sa-
mostatnosti,  nedala  dítěti možnost  ukázat  svoje  přirozené 
schopnosti, zvídavost a nadání, tyto děti budou mít naprosto 
stejné problémy / možná větší / i v početném kolektivu

•  nehodí se pro děti, které nejsou zvyklé respektovat pravidla  
a plnit příkazy, tyto děti ve třídě s 20 – 25 žáky někdy „zapad-
nou“,  schovají  se, nejsou  tak často vyvolány a  rodiče mají 
pocit, že lépe prospívají

• dojíždění do školy

Výuka  ve  spojených  ročnících  je  náročná především pro 
pedagoga, žák si ji vůbec neuvědomuje jako něco rušivého. Jde 
většinou o problém rodičů, ne dětí.

Roztěkané a lajdácké dítě se bude naprosto stejně chovat 
i v samostatném ročníku, problémy s chováním se  ještě více 
prohloubí.

Máme možnost srovnat schopnosti žáků naší školy a žáků, 
kteří prošli výukou v početných třídách. Ti druzí spoléhají na to, 

že  je  prostě  učitel  nemá čas  zkontrolovat  a  pracují mnohem 
povrchněji, pomaleji a s chybami. Přitom jejich schopnosti jsou 
na  srovnatelné úrovni  s  žáky,  kteří  byli  důsledně ke  kontrole  
a sebekontrole vedeni od počátku školní docházky. Výhodou 
je, že i tito žáci si brzo začnou uvědomovat, že je lepší pravidla 
dodržovat ne porušovat.

Potěšitelné  je,  že mnohem častěji  než  dříve  slyšíme od 
rodičů ze vzdálenějších obcí:

„Rádi  bychom nechali  své  dítě  vzdělávat  ve  vaší  škole, 
bohužel dojíždění je nereálné.“

Tito rodiče si uvědomují, že samé jedničky nemusí být zá-
rukou geniality jejich ratolesti, ale pouze ústupkem pedagoga 
rodičům, kteří vidí jen známky, ne schopnosti a dovednosti.

Děti na naší škole jsou našimi partnery, tvůrci dobré nálady, 
kamarády a zdrojem neustálé inspirace. 

Za to jim moc děkujeme.

Co k tomu také patří

dostanou děti pololetní vysvědčení a je třeba mít dostatek zná-
mek k objektivnímu hodnocení.

Děti tedy zvládají - a to skutečně velmi dobře - dvojí práci 
a na nácvik se i přes velké nároky, které ně máme, fakt těší.

Naše vystoupení mají vtip, který do děje velmi často vloží 
herci sami. Jenže  jak praví klasik:  „Dělat srandu není sranda 
a každá sranda něco stojí“. A v našem případě nám za to stojí 
ty nervy a všechna vynaložená námaha. Jsme dobří a úspěch 
nás těší.
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Kde? Přece u nás ve škole. Kdy? Ve středu 5. 12. se ve škole 
sešli postavy nebeské a pekelné. Těžko by v nás někdo rozpozná-
val žáky a učitele. Dokonce se učilo jen po andělsku a čertovsku. 

Vyučování prověřilo naše mikulášské a vánoční vědomosti. 
Nejdříve se bytosti nadpozemské i pekelné rozdělily do družstev, 
jejichž jména jim byla přidělena losem. První úkol se vyloupl hned při 
vylosování názvů, protože přelouskat je, byla „sakra“ práce. Jen si 
to zkuste také!: ŠVÁBOŽERKY, KLUNTIPANTLE, SPIRÁLDRÁTY, 
SMÍŠKOPLESCI, UTŘIZEMKY, ŠMIDLIPUŠKY, ŠMODRCHTYČ-
KY, PLYŠUZLÍKY. Po těžké, čtenářské zkoušce nás čekaly bojové, 
vánoční prověrky, v podobě soutěžních otázek rozmístěných po 
celé škole  tak, abychom  je horko  -  těžko našli. Žádné družstvo 
nepodlehlo panice a s houževnatostí andělům i čertům vlastní se 
vrhli do detektivní práce. Všichni byli všude a škola praskala ve 
švech. Družstva hledala, pátrala,  loudila nápovědy u vedoucích 
učitelských sil a bojovala s časem, který byl neúprosný. 

Vítězství se nakonec dostavilo v podobě většiny nalezených 
otázek a veselých odpovědí. Odměna ale nebyla jen tak ledaja-
ká, během bojové akce se ve škole pohyboval Mikuláš v utajení.  
Všem zúčastněným andělským a čertovským družstvům schoval 
ve škole bohaté, sladké balíčky. Každý mikulášský tým si našel 

Hu, hu, hu - čerti a andělé byli tu!

výhru podle svých čichometrů na sladkosi,  které  jak víme mají 
všechna mláďata - lidská, čertovská i andělská, perfektně vyvinuté. 

Letošnímu Mikuláši  zdar,  nebi  a  peklu  zvlášť  -  andělé  
a pekelníci ze ZŠ Počenice!

Mateřská školka

SDH Tetětice

Podzim nám s sebou přinesl spoustu nových zážitků. Začát-
kem listopadu nás navštívila paní Jindra Mníšková z Českého čer-
veného kříže. S dětmi probírala zásady první pomoci, ukázala jim, 
co obsahuje lékárnička. Děti si mohly všechno osahat a vyzkoušet. 
Přinesla s sebou kamaráda Františka z Kouzelné školky, který 
měl odřené koleno. Správně jsme ho ošetřili a tím se to i naučili. 

Na závěr všechny děti dostaly odrazku, aby je bylo pořádně 
vidět. Letos nás oslovili pořadatelé výstavy Floria. Požádali nás, 
abychom vyrobili vánoční ozdoby. Spojili  jsme se s rodiči a při 
příležitosti  společného předvánočního  vyrábění  jsme  jich  řadu 
připravili. Některé si rodiče s dětmi odnesli domů. Celé odpoledne 
probíhalo v příjemné náladě. Při příležitosti výstavy betlémů má  
i naše MŠ na Florii ozdobený stromeček. 

Když obec pořádala Besedu s důchodci, naše mateřská škola 
s částí starších dětí se zúčastnila krátkým vystoupením. Doufáme, 
že i to stačilo a zahřálo u srdce. 

Od začátku prosince začalo i u našich dětí to pravé těšení. 
Na koho? No přece na Mikuláše a Ježíška. Mikuláš nás navštívil 
5. 12. dopoledne. Přivedl s sebou i čerta. Děti mu společně před-

nesly básničky a zazpívaly písničky. Pak už seděly a ani nedutaly, 
protože Mikuláš otevřel velkou knihu hříchů. Ale naše děti jsou 
hodné a proto každý dostal odměnu. Následovalo společné focení 
a pak už rozloučení. 

Příjemným zážitkem byla také vánoční besídka s rodiči. Po 
několika  zajímavých hrách  a  drobném vyrábění  s  rodiči  jsme 
čekali, jestli Ježíšek přijde i do naší školky. Ozvalo se zazvonění 
a už se dětem ukázal krásně ozdobený stromek a pod ním plno 
dárků. Ty zůstanou ve školce, aby si s nimi mohly děti hrát a malý 
dáreček čekal i na každé dítě, aby si je mohlo vzít domů. 

V  současné  době  si  každý  den  povídáme o Vánocích  při 
zapáleném adventním věnci,  zpíváme koledy,  snažíme se dě-
tem vštípit, že Vánoce nejsou jen o dárcích, ale hlavně o lásce  
a společném trávení času. 

Čeká  nás milá  povinnost  roznášení  přáníček  nejstarším 
občanům v obci. 

I my z mateřské školy bychom rádi popřáli všem občanům 
Počenic - Tetětic příjemné prožití vánočních svátků a do nového 
roku hlavně pevné zdraví. 

V sobotu 21. 7. jsme oslavili 105. výročí založení našeho 
sboru. Sobotním oslavám předcházela páteční slavnostní valná 
hromada, kde jsme uctili památku zesnulých členů zakládajících, 
tak i ostatních hasičů, kteří již nejsou mezi námi. Zhodnotili jsme 
činnost a byly předány medaile a vyznamenání aktivním členům 
našeho sboru. Schůze se zúčastnili  i hosté z ostatních sborů 
okolních obcí.

Sobotní oslavy začaly ráno  průvodem hasičů k místní kapli, 
kde byla sloužena mše za zesnulé, i živé hasiče Byl požehnán 
svatý Florián, kterého máme ze Svatého Hostýna. Odpoledne 
jsme uvítali  hasičské  sbory,  které  se  dostavily  na  náš  výlet. 
Velký  průvod  všech hasičů  prošel  obcí  za  doprovodu hudby 
Morkovčanky k pomníku padlých, kde byl položen věnec uctili 
jsme památku padlých. Na hasičské zbrojnici byl pak slavnostně 
odhalen svatý Florián, patron hasičů. Zbytek odpoledne se nesl 



7Zpravodaj obce Počenice-Tetětice

SDH Počenice

Chvála Kristu – tímto křesťanským pozdravem chci přivítat 
všechny farníky a občany z farností Rataje Zlobice a Počenice, 
které mně byly svěřeny od října letošního roku. Zvláštním způ-
sobem chci pozdravit dětí a blízké mému srdci nemocné.

Jako váš nový duchovní otec chci vám všem poděkovat za 
práci a vykonané dílo, které jste realizovali s mými předchůdci. 
Uvědomuji si vaši štědrost, obětavost a můžu vám jen pogra-
tulovat  těch  krásných  kostelů  ale  zároveň  chci  vás  poprosit  
a  povzbudit  abyste  neustávali  v  budováni Božího  království 
zde na zemi. Mnoho je udělané, ale také nás ještě mnoho čeká  
a jen doufám, že stačí nám sil a že s Božím požehnáním budeme 
pokračovat dál… 

Chci vám také poděkovat za vstřícnost a vlídné přijeti a jen 
doufám, že vás nezklamu. Chci, aby  i moje služba byla vám 
užitečná a že spolu budeme růst ve víře.

Milí moji  farníci,  lidé dobré vůle, před námi  je čas oslavy 
narození Božího syna. Nezapomeňme, že  tu dobu předchází 
ADVENT – čas přípravy na Vánoce. Chci vás poprosit, abychom 
prožili krásně tu adventní dobu, abychom v tomto čase připra-
vili své nitro pro narození našeho Spasitele v naších srdcích. 
A  tehdy  prožijeme opravdovou  radost  z  příchodu  Ježíše  na 
zem, z narození Božího syna v nás… Zvlášť v tomto roku víry 
snažme se oživit opravdové prožívání vánočních svátků, ať to 
bude skutečně čas duchovního obohacení jak pro nás samotné, 
tak i pro naše blízké.

v duchu tance a veselí,na všechny čekala bohatá tombola. Jen 
škoda, že se s blížícím večerem přihnala bouře.

V sobotu 1. 12. v podvečer se sešli občané Tetětic na slav-
nostním rozsvícení  vánočního stromu. Obec letos ozdobila náš 
strom krásnými světelnými řetězy, které svítí opravdu nádherně 
celou noc modrými světly naděje do dáli.

Jako  tradičně  jsme  začali  oslavy  rozsvícením  stromu  
a následovaly soutěže a hry pro děti. Hrály koledy a vesnicí se 

nesla vůně česneku z topinek. Nejvíce dospělých spoluobčanů 
se zdržovalo poblíž kotle se svařeným vínem. Děti dostaly čaj  
a na závěr přišel anděl s nadílkou.

Tato tradice je věnována našim spoluobčanům jako podě-
kování za účast na našich celoročních akcích. Celý kouzelný 
večer byl zakončen malým ohňostrojem.

Iva Valigurská

24.listopadu  jsme pořádali  první  ročník memoriálu Pavla 
Přecechtěla  soutěž mladých hasičů  v  uzlování.V  kategoriích 
mladších a starších se zůčastnilo 15 družstev.Tato soutěž byla 
zveřejněna v okresním měřítku a s ohledem na začátky si mys-
lím,že účast byla uspokojivá.

Náš sbor měl zastoupení dvou družstev a jedno skončilo na 
krásném třetím místě v kategorii starší žáci. V příštím roce bude-
me muset jezdit na žákovské soutěže a tím pak můžeme počítat 
s větší účastí u nás.Spoléhám i na pomoc rodičů s dopravou.

1. prosince jsme pro děti uspořádali mikulášskou nadílku. 
Na začátku jsme společně rozsvítili vánoční strom před Obec-
ním úřadem a pak jsme se přesunuli na sál.Děti přišli postupně 
za mikulášem,řekli básničku nebo zaspívali písničku a dostali 
sladkou odměnu.Celé odpoledne proběhlo v přátelském duchu.

Blíží se konec roku 2012 a nastoupí vláda nového roku 2013 
a tak bych chtěl všem občanům popřát hodně štěstí,spokojenosti, 
pohody, lásky a hlavně pevné zdraví.

Libor Novák

OZNÁMENÍ: 2. února 2013 
se bude konat Hasičský bál.

Římskokatolická farnost Počenice

Vánoční bohoslužby 2012
v Počenicích

24. prosince 15.00
25. prosince 7.30
31. prosince 7.30
  1. ledna 9.00

Do nového roku vám přejí hojnost Božího požehnání, daru 
zdraví,  radosti a nadějí na  lepší zítřek v  tomto nejistém čase 
různých  krizi.  Panna Maria  ať  vám vyprošuje  potřebné dary  
a milosti a Andělé Strážní ať vás chrání na cestách vašeho života.

P. Robert Pokrywka
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Ve světě kolektivních sportů je nezvyklé 
hodnotit úspěchy a neúspěchy týmu za ka-
lendářní  rok, ale přesto se na  tomto místě 
malé ohlédnutí za rokem 2012 ve florbalo-
vém oddíle SFK Kozel Počenice hodí. Reka-
pitulovat kalendářní rok znamená ohlédnout 
se za jednou částí ukončené sezóny a před-

běžné zhodnotit polovinu soutěže nového ročníku.
První polovina roku 2012 se asi nejvíce vydařila rezervní-

mu týmu mužů, který v 5.  lize sice neposkočil z nelichotivého 
předposledního místa, ale  to si zavinil nepovedeným vstupem 
do soutěže v roce 2011. Jeho herní projev, výsledky a atmosfé-
ra v týmu však pro mnoho hráčů znamená novou chuť do hry  
a pokračování již skoro končící kariéry. Zato „A“ tým mužů ne-
prožil příliš pozitivní jaro a kolísavými výkony zakončil sezónu na 
jednom z nejhorších umístění za posledních několik let.

V oddíle samotném mezi sezónami došlo spíše ke kosme-
tickým změnám. Vedení zůstalo ve složení Michajlovič, Chrást, 
Kovařík,  do  trenérského  křesla  „áčka“  opětovně usedl Tomáš 
Olšina. Z hostování v extraligovém  týmu Panthers Otrokovice 
se vrátil Tomáš Bláha.

Herní projev a výsledky obou mužských oddílů se v novém 
ročníku zcela obrátily. Kozel „A“ zahájil nový ročník více než dobře, 
a i přes výkonnostní kolísání zakončil kalendářní rok důležitou vý-
hrou nad jedním z nejlepších týmů v soutěži Hattrickem Brno „B“. 
Prozatímní třetí příčka v polovině ročníku dává Kozlům stále naději 
slavit postup do vyšší soutěže. „B“ týmu se nedaří a krčí se na po-
sledním místě. Pokud v roce 2013 nezabere, nevyhne se sestupu 
do nižší soutěže. Nemůžeme zapomenout ani naše dorostence, 
kteří úspěšně dozrávají do mužských kategorií a mezi svými vrs-
tevníky v dorostenecké lize podávají pravidelně podařené výkony.

Miroslav Michajlovič

SFK Kozel Počenice

TJ Počenice-Tetětice

Podzim v TJ Počenice-Tetětice byl po 
sportovní stránce nevýrazný. Tým dokázal 
získat v 15 kolech pouze 12 bodů a patří mu 
tak až 12. příčka v tabulce III. třídy skupiny 
B. Mužstvo nedokázalo navázat na dobré 
výsledky z předchozích let a jediným světlej-
ším momentem bylo vítězství nad odvěkým 

rivalem ze Dřínova. 
V zimní přestávce TJ chystá pro občany naší obce několik 

sportovně kulturních akcí. 25. prosince proběhne tradiční Ště-
pánský turnaj v nohejbale trojic. Sraz účastníků je v 12:30 před 

víceúčelovým zařízením v Počenicích. V sobotu 29. prosince 
se uskuteční turnaj v mariáši. Začátek turnaje bude ve 13 ho-
din v Baru na kulturáku. Na měsíc leden je plánován turnaj ve 
stolním tenise. 

Závěrem bych chtěl  jménem TJ Počenice-Tetětice podě-
kovat obecnímu úřadu Počenice-Tetětice za podporu činnosti 
našeho klubu. Dík patří také všem fanouškům, kteří si letos přišli 
na utkání našeho klubu. TJ Počenice-Tetětice přeje všem obča-
nům prožití klidných svátků vánočních, mnoho štěstí a spoustu 
skvělých sportovních zážitků v nadcházejícím roce 2013.

Jaromír Pěnčík


